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      Protokół nr 18-01/2016 
z posiedzenia Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 

z dnia 20 stycznia 2016 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 003 

o godz. 16:00 
 
 
Komisja obradowała w 4-osobowym składzie, według listy obecności, stanowiącej 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Radna śaneta Geryk. 
 
Przewodnicząca stwierdziła kworum oraz powitała zebranych.  
 
Porządek przedstawiał się następująco: 
 
1. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Technikum 

Uzupełniającego dla Dorosłych Nr 2 wchodzącego w skład Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego Nr 1 przy Al. Gen. Józefa Hallera 16/18 w Gdańsku 
– druk 553. 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Technikum 
Uzupełniającego dla Dorosłych Nr 1 wchodzącego w skład Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego Nr 1 przy Al. Gen. Józefa Hallera 16/18 w Gdańsku 
– druk 554. 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Miasta Gdańska  
w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budŜetu Gminy 
Miasta Gdańska dla przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, szkół 
oraz placówek publicznych i niepublicznych prowadzonych przez osoby prawne 
inne niŜ jednostka samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne na terenie 
Gdańska oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania  
– druk 559 + autopoprawka. 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały określającej kryteria 
rekrutacji dla kandydatów spoza obwodu w postępowaniu rekrutacyjnym do 
publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Gdańsk  
– druk 575. 

 

5. Rola i funkcje Bursy Gdańskiej w systemie gdańskiej edukacji 
ponadgimnazjalnej. 

 

6. Przyjęcie planu pracy Komisji Edukacji na rok 2016. 
 

7. Przyjecie sprawozdania z działalności Komisji Edukacji za okres od 4 grudnia 
2014 r. do 31 grudnia 2015 r. 
 

8. Sprawy  bieŜące, wolne  wnioski, korespondencja. 
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Porządek przyjęto jednogłośnie 3 głosami „za”.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
 

PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Technikum 
Uzupełniającego dla Dorosłych Nr 2 wchodzącego w skład Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego Nr 1 przy Al. Gen. Józefa Hallera 16/18 w Gdańsku 
– druk 553. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 553 znajduje się przy protokole z XVIII sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 28.01.2016 r.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Rozwoju Społecznego zreferowała 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 3 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 18-1/101/1/2016 – załącznik nr 4 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Technikum 
Uzupełniającego dla Dorosłych Nr 1 wchodzącego w skład Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego Nr 1 przy Al. Gen. Józefa Hallera 16/18 w Gdańsku 
– druk 554. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 554 znajduje się przy protokole z XVIII sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 28.01.2016 r.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Rozwoju Społecznego zreferowała 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 3 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 18-1/102/2/2016 – załącznik nr 5 do protokołu.  
 



3 
 

     PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Miasta Gdańska  
w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budŜetu Gminy 
Miasta Gdańska dla przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, szkół 
oraz placówek publicznych i niepublicznych prowadzonych przez osoby prawne 
inne niŜ jednostka samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne na terenie 
Gdańska oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania  
– druk 559 + autopoprawka. 

 
Oryginał projektu uchwały druk 559 znajduje się przy protokole z XVIII sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 28.01.2016 r.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Rozwoju Społecznego zreferowała 
projekt uchwały wraz z autopoprawką zgodnie z uzasadnieniem.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
W związku z tym, Ŝe została zmniejszona kwota dotycząca dzieci uczących się  
w domu, czy to gmina będzie teraz dopłacać? Jak będzie to wyglądać w kontekście 
nowelizacji? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Rozwoju Społecznego 
Jest to kwestia tego, Ŝe została zmniejszona dotacja. Przekazywana jest zgodnie  
z tym, co wykazali i 0,6 z tego przekazujemy. To juŜ zostało przeliczone. Dotacja 
wpłynęła w mniejszej wysokości. Byłby problem, gdyby zwiększyła się liczba, albo 
zmniejszyła się liczba osób, które z tego korzystają. W ustawie jest zapis, Ŝe  
w kaŜdej chwili rodzic moŜe zrezygnować z tej formy, co oznacza Ŝe będzie to 
zmienna w kaŜdym miesiącu i dlatego dodaliśmy tę rubrykę, Ŝeby w kaŜdym 
miesiącu dotacja była na konkretną liczbę deklarowanych uczniów. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Ile dzieci w Gdańsku korzysta z formy edukacji nauczania domowego? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Rozwoju Społecznego 
450 dzieci. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Jaka jest tendencja z roku na rok? 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
Z roku na rok jest coraz więcej dzieci. Bardzo duŜo uczniów opuszcza publiczne 
placówki.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Jak wyglądają wyniki egzaminów dzieci uczących się w domu w porównaniu  
z uczniami szkół? 
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Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Rozwoju Społecznego 
Nie mamy wieści ze szkół niepublicznych, poniewaŜ odbywa się to w szkole, która 
prowadzi nauczanie domowe. Natomiast w naszych placówkach nie ma takich 
przypadków, poniewaŜ musi być to poparte opinią poradni. W tej chwili jest jeden 
wniosek.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Czy zmiana dotacji moŜe się wiązać z tym, Ŝeby te dzieci jednak posyłać do szkoły, 
aby zmniejszyć nauczanie domowe? 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
Pani minister spotkała się z przedstawicielami rodziców i stowarzyszeń. 
Powiedziała, Ŝe jeszcze raz przeanalizuje te dotacje, natomiast uznaje, Ŝe ta 
kwota jest wystarczająca na przeprowadzenie egzaminu i prowadzenie zajęć, które 
są nie cyklicznymi, tylko sporadycznymi. Spotkała się z przedstawicielami duŜych 
organizacji, które takie nauczanie w Polsce prowadzą. W Gdańsku najsilniejszym 
podmiotem jest Chrześcijańska Szkoła Montessori, ma ponad 150 takich uczniów.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Czy ja, jako matka, mogę uczyć własne dziecko w domu? 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
Tak, poniewaŜ zmieniły się przepisy i nie ma obowiązku szkolnego, tylko obowiązek 
nauki, który moŜe być realizowany w róŜnych formach. Rodzic moŜe samodzielnie 
uczyć dziecko lub moŜe skorzystać z podmiotu i musi się to zakończyć egzaminem.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Czy rodzice otrzymują dofinansowanie za nauczanie dziecka w domu? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Rozwoju Społecznego 
Nie. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Natomiast placówka, do której przypisane jest dziecko, dostaje.  
 
Nie było więcej pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 3 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
wraz z autopoprawką.  
 
OPINIA  Nr 18-1/103/3/2016 – załącznik nr 6 do protokołu.  
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PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały określającej kryteria 
rekrutacji dla kandydatów spoza obwodu w postępowaniu rekrutacyjnym do 
publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Gdańsk  
– druk 575. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 575 znajduje się przy protokole z XVIII sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 28.01.2016 r.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Rozwoju Społecznego zreferowała 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Rok temu dyskutowaliśmy na temat oświadczeń, jeŜeli chodzi o przedszkola. Moją 
intencją, gdy składałem wniosek, państwo się do niego przychyliliście, za co 
dziękuję, natomiast okazało się, Ŝe nie w pełni. Ten obowiązek został nałoŜony na 
dyrektorów szkół. Dyrektorzy przedszkoli nie wymagali oświadczenia, pamiętacie, 
pierwsza strona PIT potwierdzającego płatność podatków w Gdańsku. Czy w tym 
roku przewidujecie, aby dotyczyło to równieŜ przedszkoli? Fajnie, Ŝe mamy miejsce 
i przychodzą dzieci spoza Gdańska, natomiast w momencie, kiedy zapewnimy 
miejsce naszym dzieciom, to chętnie przyjmiemy inne.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Rozwoju Społecznego 
W ubiegłym roku w szkołach moŜna było to zrobić, poniewaŜ były obwody. Były 
szkoły, w których było 5 razy tyle dzieci ile zamieszkuje w obwodzie danej szkoły, 
stąd pierwsza strona PIT miała zmniejszyć kłamstwa w oświadczeniach. W pewnej 
części się to udało, natomiast w przypadku obowiązku gminy w zabezpieczeniu 
miejsc w przedszkolach, to dotyczy to mieszkańca gminy i dokąd nie było rejonu 
dla przedszkoli, to trudno było taki zapis zrobić. Rodzic ma prawo, do tej pory, 
wybrać kaŜde miejsce na terenie Gdańska. Wystarczyło to, ze zamieszkuje na 
terenie Gdańska.  
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Rozumiem, ale nie chodzi o to, Ŝeby była rejonizacja w przedszkolach. Chodzi mi  
o to, Ŝeby gdańszczanin był zweryfikowany jako gdańszczanin. Ku temu miała 
słuŜyć pierwsza strona PIT, w którym wyraźnie jest napisane, Ŝe on ma podatki  
w Gdańsku. Sami państwo zgłaszaliście, Ŝe „wyłapaliście” oświadczenia, które były 
kłamliwe. Aby uniknąć tego typu sytuacji, to uwaŜam, ze warto by było jednak 
zadbać o interes gdańszczan i rozszerzyć to o przedszkola.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Rozwoju Społecznego 
Na dzień dzisiejszy liczba dzieci gdańskich w przedszkolach poza Gdańskiem liczba 
dzieci, które my przyjmujemy do Gdańska, to jest ta sama liczba. Oznacza to, Ŝe 
są teŜ gdańszczanie, którzy chcą skorzystać z oferty Pruszcza Gdańskiego, śukowa  
i innych.  
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Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Rozumiem, natomiast nawet jeŜeli będzie liczba miejsc w przedszkolach większa 
od chętnych, to i tak dalej bym się upierał, nie są to wybitne dane osobowe. JeŜeli 
w przedszkolu x jest 25 miejsc, jeŜeli nie będzie oświadczenia z PIT, to moŜe się 
okazać, Ŝe wśród tych 25 będzie 1 lub 2 spoza Gdańska. PIT by to zweryfikował. 
UwaŜam, Ŝe to wprowadzenie nie namiesza, ale ono rzeczywiście da gdańszczanom 
handicap w składaniu ofert. Nie wiem, czy inne gminy to respektują, natomiast nie 
martwiłbym się o gdańszczan pracujących poza Gdańskiem.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
W kontekście nowelizacji ustawy o powrocie 6-latków do przedszkoli, to mogę 
powiedzieć jedno, Ŝe dziś chyba kaŜdy dyrektor w Gdańsku, mając na uwadze, Ŝe 
mamy tak duŜo dzieci, Ŝe moŜe nie starczyć dla nich miejsc w przedszkolach, 
będzie zwracał szczególną uwagę, aby było to dziecko rodzica płacącego podatki  
w Gdańsku. Oczywiście, to co mówi Piotr jest bardzo waŜne, ale sytuacja w tym 
roku moŜe być rzeczywiście nienajlepsza, jeŜeli chodzi o miejsca w przedszkolach 
na pewno dla 3-latków. Dobrze byłoby wystosować odezwę do dyrektorów 
przedszkoli, Ŝeby to ze starannością weryfikowali. Mimo wszystko pierwszeństwo 
ma dziecko, którego rodzice mieszkają czy teŜ płacą podatki w Gdańsku. Nie moŜe 
się zdarzyć sytuacja, Ŝe w przypadku ograniczenia miejsc w przedszkolach zdarzy 
się, Ŝe dzieci spoza terenu gminy znajdą miejsca w gdańskich przedszkolach.  
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
Pani przewodnicząca, jak najbardziej. Rozeznamy się prawnie czy moŜna to 
wprowadzić na przykład zarządzeniem prezydenta. JeŜeli okaŜe się, Ŝe musi się to 
znaleźć w uchwale, to będziemy prosić panią przewodniczącą o autopoprawkę 
jeszcze przed sesją.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Mieliśmy dziś spotkania z wszystkimi dyrektorami wszystkich placówek. Mięliśmy 
jedną grupę przedszkolną plus placówki tzw. inne i ten temat mocno omawialiśmy. 
Uczuliliśmy na niektóre kwestie. Wszyscy dyrektorzy otrzymają pakiety 
informacyjne.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Kiedy moŜemy powrócić do tematu? Kiedy rozpoczyna się rekrutacja do 
przedszkoli? 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
Rekrutacja rozpoczyna się w marcu, stąd uchwała musi być przyjęta na najbliŜszej 
sesji, poniewaŜ w lutym nie ma sesji.  
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
To nie gdańszczanie „kombinują” i aby zabezpieczyć interesy tylko i wyłącznie 
mieszkańcom Gdańska, wprowadzić kserokopię pierwszej strony PIT, to co jest 
wprowadzone w szkole. Mam nadzieję, Ŝe to się uda, poniewaŜ czasu mało. Wiem, 
Ŝe było przyzwolenie nawet w poszerzonej grupie radnych, dlatego bardzo bym o to 
prosił. JeŜeli nie, to składam wniosek, Ŝeby to było ewidentnie napisane  
i przedłoŜone radnym przed sesją wraz z wykładnią prawną dlaczego tego nie 
moŜemy wprowadzić. Natomiast jeŜeli jest to moŜliwe, to jest ten wniosek 
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aktualny, jeŜeli nie to teraz go wnoszę ponownie, o to, Ŝeby wprowadzić 
kserokopię PIT do rekrutacji w przedszkolach gdańskich celem weryfikacji. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
Pani przewodnicząca, panie radny, jeszcze raz powtórzę, Ŝe zgadzamy się w 100%. 
Jest podstawa prawna, Ŝeby to wprowadzić, obiecuję, Ŝe to sprawdzimy, jaka to 
moŜe być forma. JeŜeli nie trzeba będzie państwa radnych „kłopotać”, to nie 
będziemy wnosić autopoprawki przed sesją, będzie to zarządzenie prezydenta. 
Natomiast jeŜeli będzie musiało to być wprowadzone za pomocą uchwały, to 
będziemy prosić panią przewodniczącą o zwołanie komisji jeszcze w dniu sesji.  
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
W pozytywnym słowa znaczeniu się „zeźliłem”, poniewaŜ juŜ był ten wniosek 
dotyczący przedszkoli. Chciałbym aby podejść do tego drugi raz i to wprowadzić.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
W takim razie moŜemy zaopiniować druk, poniewaŜ ta kwestia nie jest od niego 
zaleŜna. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Słowo prezydenta jest dla mnie wystarczające. 
 
Pan Prezydent Piotr Kowalczuk pismem z dnia 27 stycznia 2016 r. (sygn. akt 
WE.I.0003.2-1.2015.MKK) m.in. poinformował członków Komisji, Ŝe „w zasadach 
rekrutacji zostanie zastosowany zapis o dołączeniu kserokopii zeznania 
podatkowego rodziców za ostatni rok podatkowy w części dotyczącej miejsca 
zamieszkania” – pismo stanowi załącznik nr 6a do protokołu. 
 
Nie było więcej pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 3 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 18-1/104/4/2016 – załącznik nr 7 do protokołu.  
 

 
PUNKT 5 

Rola i funkcje Bursy Gdańskiej w systemie gdańskiej edukacji 
ponadgimnazjalnej. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
Chciałbym prosić o głos, poniewaŜ ze względu na umówione spotkanie muszę 
państwa opuścić. Za chwilę pani Dyrektor Bursy Gdańskiej przedstawi państwu 
wszelkie informacje nt. Bursy Gdańskiej. Naszym działaniem jest przede wszystkim 
zwiększenie maksymalne liczby miejsc we wszelkich formach przebywania młodych 
ludzi po to, aby korzystali z edukacji w Gdańsku. Są dwa powody, nie tylko 
wyspecjalizowane placówki, ale przede wszystkim średnie szkoły, w których 
liderami w edukacji, co zapewne pani dyrektor przedstawi, najwyŜsze noty 
uzyskują uczniowie, którzy są spoza Gdańska. Nasza funkcja metropolitalna polega 
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na tym, aby ściągnąć teŜ jak najwięcej takich osób i prosić, Ŝeby zostawili  
w Gdańsku budując jego ogromny potencjał. Znaczenie ma równieŜ to, jeŜeli 
chodzi o demografię. Nasze załoŜenie jest takie, Ŝeby maksymalnie tą liczbę miejsc 
zwiększać we wszelkich moŜliwych formach.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
PoniewaŜ są tu obecne dwie panie dyrektor z Zespołu Szkół Sportowych  
i Ogólnokształcących, chcielibyśmy się dowiedzieć jak wyglądają cele związane  
z remontowanym internatem przy szkole.  
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
Gmina Miasto Gdańsk wykonuje remont w szkole przy ul. Subisława równieŜ z tego 
względu, Ŝe była wstępna informacja o opuszczeniu budynku przy ul. La Stadia.  
W Bursie Gdańskiej oraz w innych internatach mamy około 100 sportowców równieŜ 
ze szkoły przy Subisława, stąd pomysł na zagospodarowanie pustej przestrzeni. 
Będzie to miejsce dla uczniów szkół sportowych. Gdyby zdarzyło się, Ŝe zostaną 
wolne miejsca, chętnie je wykorzystamy. 
 
Pani Jolanta Banach – Dyrektor Bursy Gdańskiej przedstawiła informację, która 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Gdzie planuje się przeniesienie Bursy Gdańskiej z ul. La Stadia? 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Na ul. Wyzwolenia.  
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
JeŜeli w przyszłości odbędzie się merytoryczne spotkanie na temat bursy, to 
chciałbym aby powiadomić o tym radnych. Warto zastanowić się nad tym, Ŝeby nie 
stracić naboru do bursy. Musimy zrobić wszystko, aby utrzymać poziom ilości 
młodzieŜy przyjmowanej do naszych szkół. Chciałbym równieŜ zaproponować 
pewien pomysł, Ŝeby zrezygnować z internatu, a wprowadzić formę bursy. 
Prosiłbym aby sporządzić analizę pisemną dotyczącą korzyści płynących z tego 
tytułu, równieŜ organizacyjnych i finansowych, o ile one są. Czasami niepotrzebnie 
komplikujemy sobie sytuacje. Byłyby to dla nas na tyle waŜne informacje, 
poniewaŜ wiem, Ŝe formuła organizacyjna musi nastąpić da jakiegoś czasu.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Jedyne działania, które są podjęte to jest to, Ŝeby doprowadzić Bursę Gdańską do 
tego samego stanu ilościowego.  
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
W takim razie chciałbym tylko, a by w kwestiach organizacyjnych radni byli 
powiadamiani. JeŜeli Bursa ma być przeniesiona do budynku przy ul. Wyzwolenia, 
gdzie znajduje się dom sąsiedzki, to chciałbym aby on tam pozostał.  
 
Radny Wojciech Błaszkowski – Członek Komisji 
JeŜeli przeniesienie Bursy na ul. Wyzwolenia zostanie zrealizowane, czy my 
jesteśmy zobowiązani terminami, aby podjąć uchwałę w tej sprawie? 
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Pani Mariola Paluch – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Jest to zmiana siedziby związana ze statutem, który jest związany z uchwałą Rady 
Miasta.  
 
Pani Jolanta Banach – Dyrektor Bursy Gdańskiej 
Siedziba się nie zmienia. W akcie załoŜycielskim znajdują się adresy budynków  
w jakich znajduje się Bursa, w statucie nie ma tych informacji. JeŜeli chodzi  
o formalną podstawę przeniesienia, to jest to decyzja prezydenta o przydzieleniu 
zarządu trwałego Bursie Gdańskiej budynku przy ul. Wyzwolenia 49. 
 
Pani Mariola Paluch – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Jest to zmiana w statucie, w którym to powinny znajdować się adresy wszystkich 
punktów.  
 
Pani Jolanta Banach – Dyrektor Bursy Gdańskiej 
Pierwszy statut nadaje Rada Miasta, a kolejne zmiany wprowadza rada 
pedagogiczna, ale nie chciałabym, przesądzać czy w przypadku zmiany lokalizacji 
potrzebna jest zmiana w statucie. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Pozostaje jeszcze kwestia poinformowania rodziców dzieci o tym, czy będą dla nich 
miejsca,  a miejsca będą, najwyŜej w innej formie.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
MoŜe się jedynie zdarzyć sytuacja, Ŝe DRMG nie zdąŜy do 1 września, ale cały czas 
szukamy miejsc. Jest m.in. pomysł, aby wykorzystać miejsca w schroniskach 
młodzieŜowych. 
 
Pani Alina Molska – ZNP Gdańsk 
Gdzie będą zakwaterowane grupy specjalne z La Stadii?  
 
Pani Jolanta Banach – Dyrektor Bursy Gdańskiej 
Na ul. Wyzwolenia. Aczkolwiek będziemy musieli dokonać analizy odległości 
miejsca zamieszkania do szkoły. W tej chwili mamy 10 uczniów  
z niepełnosprawnością intelektualną.  
 
Pani BoŜena Brauer – NSZZ „Solidarność” 
Czy przewidują państwo opuszczenie przez nas siedziby przy ul. Piramowicza? 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
W związku z tym, ze chcielibyśmy zwiększyć pulę miejsc w Bursie, to pojawiła się 
koncepcja aby dokonać „przeróbek” dostosowania w tamtym budynku myśląc  
o wcześniejszym uzgodnionym wyprowadzeniu. Natomiast odnosząc się do 
„późnego wzięcia się” za pewne sprawy, jesteśmy obszarem społecznym i nie 
zarządzamy infrastrukturą, tylko zadaniami. Prosiłbym o wzięcie pod uwagę, Ŝe 
pracujemy na styku resortów. Nasze decyzje uzaleŜnione są od decyzji innych 
wydziałów.  
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Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Zdajemy sobie sprawę z tego, Ŝe Wydział Rozwoju Społecznego w pewnych 
sprawach nie moŜe podjąć samodzielnych decyzji. Natomiast komunikacja mogłaby 
być szybsza, poniewaŜ zdarza się, Ŝe o niektórych sprawach dowiadujemy się  
z zewnątrz, a nie od państwa. Chciałabym oddać głos pani dyrektor z Zespołu Szkół 
Sportowych i Ogólnokształcących. 
 
Pani Maria Kasprowiak – Z-ca Dyrektora Zespołu Szkół Sportowych  
i Ogólnokształcących im. Janusza Kusocińskiego w Gdańsku 
Przede wszystkim chciałbym podziękować za zaproszenie. Bardzo się cieszę, Ŝe 
miejsce dla naszych uczniów jest zapewnione. Prowadzimy tzw. Ŝywienie 
zamknięte, natomiast segment, który ma być zaadaptowany na internat, to tam 
tego miejsca nie ma. MoŜe się zdarzyć, Ŝe z internatu będą korzystać sportowcy  
z innych rejonów. Czego się obawiamy? Osoby zamieszkujące internat będą 
zapewne stołować się w naszej szkole. Jesteśmy zespołem szkół, uczęszczają do 
nas tez dzieci w wieku 5 lat, a chcielibyśmy zapewnić w pełni bezpieczeństwo.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Pan prezydent zapewnił, Ŝe jeŜeli w wyniku naboru miejsca w internacie zapełnią 
wasi uczniowie, to Ŝaden uczeń z innej szkoły się nie dostanie. Tak więc wasza rola 
w tym, aby zapełnić miejsca w internacie waszymi sportowcami. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski – Członek Komisji 
Z informacji, które posiadam, to bodajŜe mają państwo103 miejsca, zgłoszonych 
jest około 100, więc ryzyka nie powinno być.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Poproszę panią dyrektor o podsumowanie i wyraŜenie opinii na temat spotkania  
i tego co ma się wydarzyć w najbliŜszych dniach. 
 
Pani Jolanta Banach – Dyrektor Bursy Gdańskiej 
Poinformowała m.in. Ŝe największym zagroŜeniem jest czas, w związku z czym 
zaproponowała etapowe oddanie budynku przy ul. Wyzwolenia. W przypadku 
całkowitego nie zagospodarowania nawet części budynku spowodowałoby 
wstrzymanie naboru. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
DRMG dysponuje budŜetem na tzw. remonty bieŜące, tak więc o te środki nie 
musimy się martwić.  
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca Komisji podziękowała za 
obecność i przeprowadzoną dyskusję. Przystąpiono do obradowania nad kolejnym 
punktem w porządku. 
 
      

PUNKT 6 
Przyjęcie planu pracy Komisji Edukacji na rok 2016. 
 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, Ŝe plan pracy został przesłany do członków 
Komisji na 7 dni przed posiedzeniem. 
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Wprowadzono poprawkę dotyczącą zmiany terminu posiedzenia Komisji z 24 lutego 
na 2 marca. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem planu pracy wraz z terminarzem,  
z uwzględnieniem poprawki. 
 
Plan pracy Komisji Edukacji na 2016 rok przyjęto jednogłośnie 3 głosami „za”.  
 
Terminarz i plan pracy Komisji Edukacji na rok 2016 stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu.  

 
 

PUNKT 7 
Przyjecie sprawozdania z działalności Komisji Edukacji za okres od 4 grudnia 
2014 r. do 31 grudnia 2015 r. 

 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, Ŝe sprawozdanie zostało przesłane do 
członków Komisji na 7 dni przed posiedzeniem. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem sprawozdania z działalności Komisji, 
które przyjęto jednogłośnie 3 głosami „za”.  
 
Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji za okres od 4 grudnia 2014 r.  
do 31 grudnia 2015 r. stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 8 
Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja.  
 
Korespondencja: 
 

- wniosek ZNP w Gdańsku o rozszerzenie składu Gdańskiej Rady Oświatowej  
o przedstawiciela dyrektorów gdańskich szkół i placówek szkolnictwa specjalnego 
 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, Ŝe ma się odbyć spotkanie  
z Przewodniczącą GRO. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski poparł rozszerzenie składu GRO. 
 
Ustalono przeprowadzenie konsultacji w powyŜszej sprawie z przewodniczącą GRO 
oraz prezydentem Piotrem Kowalczukiem. 
 
- skarga na Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 38 w Gdańsku 
 

Pani Mariola Paluch – Z-ca Dyrektora WRS poinformowała, Ŝe w powyŜszej sprawie 
występowała przed Komisja Rewizyjną Rady Miasta Gdańska, która skargę uznała 
za niezasadną. 
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- pismo SKWER z prośbą o wsparcie starań o budynek w celu kontynuacji rozwoju 
działalności 
 

Pani Mariola Paluch – Z-ca Dyrektora WRS poinformowała, Ŝe prezydent Piotr 
Kowalczuk kontaktował się z podmiotami, które poszukują budynków.  
 
- sprawozdanie z prac Gdańskiej Rady Oświatowej w roku 2015 
 

Przewodnicząca poinformowała, Ŝe członkowie Komisji otrzymali przedmiotowe 
sprawozdanie drogą mailową. 
 
Nie było więcej korespondencji i spraw bieŜących. 
 
Posiedzenie zakończono. Godz. 18:00.  
 
 
 
       Przewodnicząca Komisji Edukacji 
        Rady Miasta Gdańska 
 
            Dr śaneta Geryk 
 
 
 
 
Protokołowała: 
Karolina Mróz, Biuro Rady Miasta Gdańska 


